
Etelä-Savon hyvinvointialueen
vanhusneuvoston toimikauden 2022-2025 itsearviointi
Vastaajien kokonaismäärä: 16



Arvioi, miten hyvin osallistuminen toiminnan suunnitteluun ja valmisteluun toteutui niissä asioissa, joilla oli tai joilla vanhusneuvosto arvioi
olleen merkitystä ikääntyneen väestön ja heidän tarvitsemiensa palveluiden kannalta.

Vastaajien määrä: 15

0 100

CES 60%

Toteutui heikosti Toteutui välttävästi Toteutui kohtalaisesti Toteutui hyvin Toteutui erinomaisti Yhteensä Keskiarvo CES

N 2 1 3 7 2 15 3,4 9

Prosentit 13,3% 6,7% 20,0% 46,7% 13,3% 100,0% 3,4 60,1%



Anna halutessasi lisätietoa vastauksestasi kysymykseen 1.

Vastaajien määrä: 7

Vastaukset

Saimme hyvin tietoja suunnitelmista, mutta suunnitteluun ja valmisteluun meillä ei ollut suuria mahdollisuuksia vaikuttaa.

Todella hyvin. Tärkeitä asioita.

Toiminta on vasta hakemassa suuntaansa. Paljon saatiin seikkaperäistä tilannekatsausta eri palveluihin, mutta varsinaiseen suunnitteluun ja omien ehdotusten tekemiseen ei
ollut vielä mahdollista osallistua. Tämä vaatii kehittelyä ja asioiden esilletulon aikataulujen synkronointia. Hyvää yritystä ja myönteistä kehityshenkeä on kyllä Eloisan taholta
havaittavissa.

Seminaareita järjestetty, palveluiden esittelyä ja mielipiteiden esiintuontia laajemmin. Kokouksissa myös palveluiden esittelyä, mahdollisuus vaikuttaa.

Etenkin alussa saimme tarpeellista infoa lähinnä tehdyistä suunnitelmista.

Valmisteluun ei voitu osallistua tarpeeksi.

Asiat tuotiin vanhusneuvostolle lähinnä tiedoksi. Ei juuri koskaan kysytty käytännön ehdotuksia tai lausuntoa valmisteilla olevaan asiaan, palveluiden kehittämisen osalta.



Arvioi, miten hyvin osallistuminen palvelujen järjestämiseen ja niiden saatavuuden seurantaan toteutui.

Vastaajien määrä: 16

0 100

CES 50%

Toteutui heikosti Toteutui välttävästi Toteutui kohtalaisesti Toteutui hyvin Toteutui erinomaisesti Yhteensä Keskiarvo CES

N 1 1 6 7 1 16 3,4 8

Prosentit 6,3% 6,3% 37,5% 43,8% 6,3% 100,0% 3,4 50,1%



Anna halutessasi lisätietoa vastauksestasi kysymykseen 3.

Vastaajien määrä: 4

Vastaukset

palvelujen seuranta ei systemaattista.

Vrt. edellisen kysymyksen arviointiin.

Palveluiden järjestämiseen ja saatavuuden seurantaan meidän osaltamme erittäin heikosti.

Raportteja saatavuuden seurannasta oli ja tiedoksi annettiin palvelujen järjestämistä koskevat asiat



Arvioi, miten hyvin osallistuminen palvelujen laadun ja riittävyyden arviointiin toteutui.

Vastaajien määrä: 16

0 100

CES 50%

Toteutui heikosti Toteutui välttävästi Toteutui kohtalaisesti Toteutui hyvin Toteutui erinomaisesti Yhteensä Keskiarvo CES

N 2 0 6 7 1 16 3,3 8

Prosentit 12,5% 0,0% 37,5% 43,8% 6,3% 100,0% 3,3 50,1%



Anna halutessasi lisätietoa vastauksestasi kysymykseen 5.

Vastaajien määrä: 4

Vastaukset

Saatiin kyllä raportteja eri alueiden toiminnasta ja keskustelimme niiden pohjalta asioista. Miten pystyimme vaikuttamaan palveluihin ja ennen kaikkea niiden riittävyyteen jäi
vähän epäselväksi.

Kokouksissa paljon keskustelua palveluista ja mahdollisuus tuoda esille puuutteita.

Palveluja karsittiin erittäin paljon ja laadussa vaihtelevuutta.

Valmiit raportit annettiin tiedoksi



Arvioi, miten hyvin toteutui mahdollisuus osallistumisen kehittämiseen ja osallisuuden mahdollisuuksien edistämiseen.

Vastaajien määrä: 16

0 100

CES 50%

Toteutui heikosti Toteutui välttävästi Toteutui kohtalaisesti Toteutui hyvin Toteutui erinomaisesti Yhteensä Keskiarvo CES

N 2 1 5 7 1 16 3,3 8

Prosentit 12,5% 6,3% 31,3% 43,8% 6,3% 100,0% 3,3 50,1%



Anna halutessasi lisätietoa vastauksestasi kysymykseen 7.

Vastaajien määrä: 5

Vastaukset

Viittaan edellisten vastausten teksteihin. Kehitettävää kyllä tällä alueella löytyy. Eloisa on toki osoittanut halua tämänkin alueen kehittämiseen.

Osallistumisen kehittäminen jäänyt vähemmälle, palveluihin enemmän keskityttiin. Kuhunkin esilläolevaan aiheeseen olisi hyvä liittää, miten ao asiaa viedään omiin kuntiin ja
järjestöihin.

Tulokset ovat arvioitavissa vasta myöhemmin.

Ei mahdollisuutta kehittämiseen ja edistämiseen.

Vanhusneuvosto ei juurikaan osallistunut minkään toiminnan, ei siis myöskään osallistumisen kehittämiseen viimeisten kahden vuoden aikana



Arvioi, miten hyvin osallistuminen Etelä-Savon hyvinvointisuunnitelman ja kertomuksen laadintaan toteutui.

Vastaajien määrä: 15

0 100

CES 47%

Toteutui heikosti Toteutui välttävästi Toteutui kohtalaisesti Toteutui hyvin Toteutui erinomaisesti Yhteensä Keskiarvo CES

N 1 4 3 7 0 15 3,1 7

Prosentit 6,7% 26,7% 20,0% 46,7% 0,0% 100,0% 3,1 46,7%



Anna halutessasi lisätietoa vastauksestasi kysymykseen 9.

Vastaajien määrä: 4

Vastaukset

En tiedä, missä vaiheessa vanhusneuvosto on osallistunut Eloisan hyvinvointisuunnitelman laadintaan.

Ei oltu mukana.

Ainakaan kunnan vanhusneuvosto ei voinut osallistua kumpaankaan.

Hyvinvointisuunnitelma ja kertomus tuotiin lähinnä tiedoksi. Kunta tasolla hyvinvointikertomukseen paneuduttiin hieman enemmän.



Arvioi, miten hyvin ikäihmisten edustaminen onnistui hyvinvointialueen päätöksenteossa ja miten tehokkaasti ikäihmisten ajatukset tuotiin
esille toimielinten käsittelyssä.

Vastaajien määrä: 16

0 100

CES 44%

Toteutui heikosti Toteutui välttävästi Toteutui kohtalaisesti Toteutui hyvin Toteutui erinomaisesti Yhteensä Keskiarvo CES

N 0 2 7 6 1 16 3,4 7

Prosentit 0,0% 12,5% 43,8% 37,5% 6,3% 100,0% 3,4 43,8%



Anna halutessasi lisätietoa vastauksestasi kysymykseen 11.

Vastaajien määrä: 5

Vastaukset

Eri toimielimissä vanhusneuvoston edustajat olivat läsnä ja raportoivat niiden sisällöstä. Omien havaintojeni mukaan heillä oli aika vähän kerrottavaa. Mielestäni ikäihmisiä
koskevat asiat on tuotava niin aikaisessa vaiheessa vanhusneuvoston tietoon, jotta edustajamme voi todella osallistua neuvoston yhteisellä äänellä ko. asian suunnitteluun eri
toimielimissä.

Vanhusneuvostolle on annettu mahdollisuus vaikuttaa, asianmukaisesti saatu paikkoja. Kirjallisia lausuntoja lausuntoja on annettu 3. Muuten kannanotot kokouksissa. Tässä
vielä kehittämistä.

Nimetyt läsnäolo - puheoikeudella osalistuneet vanhusneuvoston edustajat toivat hyvin esille ikäihmisten näkökulmia käsiteltäviin asioihin.

Asiat ja ajatukset tuotiin esille, mutta ne merkittiin vain tiedoksi, joten ne eivät edenneet seuraaviin päättäviin elimiin.

Etelä-Savossa on suhteellisen paljon ikäihmisiä ja kuitenkin suunnitelmissa ja strategioissa ikäihmisten asiat käsiteltiin/ohitettiin muutamalla lauseella.



Arvioi, miten hyvin yhteistyö ja tiedonkulku onnistuivat hyvinvointialueen ja kuntien vanhusneuvostojen välillä.

Vastaajien määrä: 15

0 100

CES 40%

Toteutui heikosti Toteutui välttävästi Toteutui kohtalaisesti Toteutui hyvin Toteutui erinomaisesti Yhteensä Keskiarvo CES

N 1 2 6 5 1 15 3,2 6

Prosentit 6,7% 13,3% 40,0% 33,3% 6,7% 100,0% 3,2 40,1%



Anna halutessasi lisätietoa vastauksestasi kysymykseen 13.

Vastaajien määrä: 5

Vastaukset

Sehän riippuu pitkälti kuntien edustajan aktiivisuudesta välittää tietoa Eloisan vanhusneuvostossa käsitellyistä asioista kuntaan ja päin vastoin. Omalta kohdaltani pyrin
olemaan asiassa aktiivinen. Jossakin vaiheessa Eloisan puolelta lähetettiin viestejä, jotka koskivat Eloisan operatiivista toimintaa paikkakunnalla. Tämmöinen viesti ei voi
kulkea kuntien vanhusneuvoston kautta, koska ne ovat vain hallinnollisia elimiä, eivätkä osallistu Eloisan järjestämään toimintaan käytännön tasolla.

Se oli edustajien varassa. Kaikkien kuntien vanhusneuvostot kertoivat omasta toiminnasta. Niieden sisältöjen hyviä käytäntöjä osittain kiiteltiin.

Yhteistyö jäi satunnaiseksi parin vanhusneuvoston väliseksi yhteistyöksi. Positiivista, että edes jossakin vaiheessa vanhusneuvostot saivat tilaisuuden kertoa omasta
toiminastaan.

Varsinaista yhteistyötä ei ollut. Kunnan vanhusneuvostossa käsiteltiin hyvinvointialueen vanhusneuvoston kokouksissa esilletulleet asiat..

Se on todella paljon kiinni edustajista, mutta mistä muusta se voisikaan olla.



Mitkä kehittämisajatukset haluaisit tuoda esille terveisinä vanhusneuvoston tulevalle kaudelle? Esimerkiksi jo olemassa olevia hyviä käytäntöjä
jne.

Vastaajien määrä: 10

Vastaukset

Aluevanhusneuvoston toimintaa vielä kehitettävä, toiminnan jatkuessa. Osallistuttava aktiivisesti ikäihmisten asioiden ja etujen kehittämiseen.

Asioiden esittämistä vanhusneuvostolle, jo suunnitteluvaiheessa ja niin aikaisin, että vanhusneuvosto voi osallistua yhteisesti ja perustellusti ko. asian tai palvelun
suunnitteluun ikäihmisten näkökulmasta.

Osallistuminen mahdollisimman moneen työryhmään

Uuden organisaation aloittaminen ja sen kuvaaminen eri toimielimille vei kuluneella kaudella paljon kokousaikaa. Vaikuttaminen jäi "ohueksi".

Kuntien vanhusneuvostojen toiminta esille ja esillä. Ikämessut alueittain ja kunnittain

Esimerkiksi kokousaineisto ja esitykset ennen kokousta jakoon, herättää ajatuksia jo ennalta. Seminaarit antoisia.

Kuntien vanhusneuvostojen hyviä käytäntöjä tulisi saada levitettyä niin vanhusneuvostojen kuin Eloisankin palvelutuotannon kehittämiseen.

Palveluiden riittävyys ja saatavuus tasapuoliseksi koko alueella. Tehtäisiin esityksiä seuraaville tasoille käsiteltäviksi ja päätettäviksi.

Omien sairaskertomusten ja kokemusten puhuminen kokouksissa pitäisi olla vähäisempää. Vanhusneuvoston jäsenet ovat asiantuntijoita alallaan, jolloin mielipiteen painoarvo 
on riittävä ilman rajatonta kertomusta edellä mainituista asioista. Puheenjohtajan toiminta voisi olla napakampaa. Virkamiehet voisivat olla enemmän paikanpäällä 
kokouksissa. Nyt kysymyksiä ja kommentteja jää esittämättä, kun he ovat Teamsin kautta kokouksissa. On hyvä, että kokoukset ovat kolmella eri paikkakunnalla, se on riittävä 
vaihtelu. Esityslistat päätösesityksineen on hyvät, vammaisneuvoston puolella esityslistat ovat huonommat tältä osin. Toivottavasti vanhusneuvoston asemaa vahvistetaan jo 
palvelujen kehittämisen/valmistelun aikana.

Huoli henkilökunnan jaksamiseen


